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Extraordinary measures in corruption offenses in the light of Algerian
criminal procedural law

Summary

The Algerian legislator has strengthened the powers of the judicial police

and the examining magistrate with exceptional measures, by setting new methods
and investigative mechanisms by law N° 06-22 of December 20, 2006 for certain
offenses listed exclusively; The most important being the corruption offenses
mentioned in the Law on the Prevention and Control of Corruption, in view of the
danger they pose to society.

These methods and mechanisms are known in jurisprudence as special

investigative methods, so are the methods of observation, objection to
correspondence, recording of sounds, taking pictures and infiltration.

Keywords :
Judicial inquiry, preliminary inquiry, judicial review, extension of jurisdiction.

Les mesures extraordinaires dans les délits de corruption a la lumiére du droit

procédural pénal algérien

Résumeé

Le législateur algérien a renforcé les compétences de la police judiciaire et

du juge dinstruction avec des mesures exceptionnelles, en fixant de nouvelles
méthodes et mécanismes d'enquéte par la loi n ° 06-22 du 20 décembre 2006 pour
certains delits énumérés exclusivement ; les plus importants étant les délits de
corruption mentionnés dans la loi de la prévention et de controle de la corruption,
compte tenu du danger qu'ils comportent pour la société.

Ces méthodes et mécanismes sont connus en jurisprudence comme des méthodes
d'enquétes spéciales, il en est ainsi des méthodes d'observation, d'objection a la
correspondance, d'enregistrement des sons, de prise de photos et de I’infiltration.

Mots clés
Enquéte judiciaire, enquéte préliminaire, controle judiciaire, extension de
competence.
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